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传 Biography 

  

出生于新加坡的作曲家冯国峻，作品融会中西、创作素材多样，受新加坡在地的多元文化影响甚深。作曲师事何志光、Kevin Puts、

Oscar Bettison 以及 Eric Watson，二胡师事李宝顺、王桂英。曾被《海峡时报》誉为新加坡「三十岁以下的三十名新星」之一。

作品时常受邀于世界各地的音乐会以及音乐节演出，深受好评。冯国峻曾与世界各地的交响乐团，华乐团，剧场，室内乐团，指挥，

导演，演奏家等等合作。2015 年以一等荣誉奖毕业于新加坡国立大学杨秀桃音乐学院。并获母校杨秀桃音乐院的奖学金赞助，毕业

于美国 Peabody 音乐学院。 

 

 

Known to be a “multifaceted composer”, Phang Kok Jun has a diverse repertoire that spans across many genres 

including concert music, theatre, and multimedia. Drawing influences from a wide variety of musical styles as well as 

from growing up in the energetic and culturally diverse Singapore, Kok Jun has been described as a composer who 

“comfortably melds Chinese, Western and popular idioms to excellent effect”. An award-winning composer both locally 

and internationally, Kok Jun had been dubbed by The Straits Times as one of “30 rising stars under 30” in Singapore’s 

arts, entertainment and lifestyle. He is featured in major productions around the world, working with international 

orchestras, theatre companies, chamber groups, directors, conductors and soloists. Kok Jun read music composition 

at the Yong Siew Toh Conservatory of Music (YSTCM), National University of Singapore and as well as the Peabody 

Conservatory of Music, both under full scholarship from YSTCM. Principal composition teachers include Ho Chee Kong, 

Kevin Puts, Oscar Bettison and Eric Watson.



乐曲介绍 Synopsis 

“若鲜花与树木也能说话，那就让我们想像它们所能诉说的故事。”在这想法的激励下，作曲家决定通过自己的音乐作品诉说植物

群的故事。 

 

这首乐曲是通过一系列由植物启发的心里图像进行概念化，而听众可选择由此视化此曲。由新加坡作曲家冯国峻作曲，《芬芳的交

响》里所展现的主要图像包括：开场时出现一幅地面广阔的牧区，花朵与枝叶随之在风中共舞，但一场突如其来的热带雷暴使此地

进入画面凌乱的状况，而坚强的花朵重生后，再次恢复高贵与美丽的原貌。 

 

若鲜花与树木也能说话，它们也许会告诉你自己是如何在不断变化的园景中一成不变、展示它们多年来的实力和坚韧，以及与你分

享它们每场暴雨后和每个春季时如何百花齐放，百花结果。 

 

此曲在 2018 年 7 月 21 日新加坡国家青年华乐团 15 周年音乐会上首演。 

 

 

“If only flowers and trees could talk - imagine the stories they could tell” - inspired by this thought, the composer 

decides to tell the floras’ story in his own musical voice. 

This work was conceptualised through a series of flora-inspired imagery, and the listener may choose to visualise the 

piece as such. Composed by young Singaporean composer Phang Kok Jun, some key images in the work include: an 

opening image of a vast, pastoral sight; flowers and leaves dancing in the wind; a sudden and unexpected tropical 

thunderstorm turning everything into a messy landscape; the resilient floras regrowing back to its former, elegant state.  

If only flowers and trees could talk - they might tell you how they remain constant in our ever-changing landscape, 

show you their strength and resilience through the years, and share with you how after every storm and in every spring, 

they will blossom and bloom again. 

This piece was premiered at the SNYCO 15th Anniversary Concert on 21 July 2018.  



 

 

编制 Instrumentation 

梆笛 Bangdi 

曲笛 Qudi 

新笛 Xindi 

高音笙 Gaoyin Sheng 

中音笙 Zhongyin Sheng 

低音笙 (选修) Diyin Sheng (Optional) 

 

扬琴 Yangqin 

柳琴 Liuqin 

琵琶 Pipa 

中阮 Zhongruan 

大阮 Daruan 

 

4 打击乐 4 Percussion 
I: 三角铁 Triangle, 风铃 Wind Chimes, 雨声器 Rainstick 

II: 吊镲 Suspended Cymbal, 雷板 Thundersheet (or Thunder Drum) 

III: 钢片琴 Glockenspiel, 吊镲 Suspended Cymbal 

Vibraphone 

 

竖琴 (选修) Harp (Optional) 

 

高胡 Gaohu 

二胡 Erhu I 

二胡 Erhu II 

中胡 Zhonghu 

大提琴 Violoncello 

低音提琴 Contrabass 
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